

Protokół Nr VI/07
z Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Orchowo zwołanej
na dzień 19 marca 2007r
w Sali Posiedzeń Urzędu Gminy

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk o godz. 14.00 otworzył obrady nadzwyczajnej VI/07 Sesji Rady Gminy Orchowo – „Otwieram nadzwyczajną VI Sesję Rady Gminy Orchowo”. Następnie powitał radnych, nowo wybranych sołtysów, zaproszonych gości oraz przybyłych mieszkańców Gminy, jak w liście obecności stanowiącej **załącznik nr 1, 2** do niniejszego protokołu. Nadmienił, że sesja została zwołana w trybie przyspieszonym, na wniosek Wójta Gminy.

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w Sesji uczestniczy 15, więc Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków.

Ad. pkt. 3) Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał przedłożony radnym projekt porządku obrad, poinformował, że nie zostały w nim umieszczone punkty dotyczące informacji Przewodniczącego Rady oraz sprawozdania Wójta Gminy z prac między sesjami.

Wobec braku sprzeciwu ze strony Radnych Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o przegłosowanie w/w zmienionego porządku obrad.

Radni jednogłośnie przegłosowali przedstawiony porządek obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odczytał następnie porządek obrad jak niżej:

1. Otwarcie VI/07 Sesji Rady Gminy Orchowo.
2. Stwierdzenie kworum.
3. Przyjęcie porządku obrad
4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr V/07 z dnia 1 marca 2007r.
5. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały:
 - a) w sprawie reprezentowania przez Wójta Gminy Orchowo w Radzie Fundacji „Sąsiedzi Wokół Szlaku Piastowskiego”.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski, problemy wsi.
8. Zakończenie VI/07 Sesji Rady Gminy Orchowo.

Zmieniony porządek obrad został jednogłośnie przyjęty przez Radnych

Ad. pkt 4) Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr V/07 z dnia 1marca 2007r.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zaproponował, aby przyjęcie protokołu nr V/07 z dnia 1 marca 2007r. przenieść na następną sesję Rady Gminy, z uwagi na fakt, iż radni nie mieli okazji zapoznania się z protokołem, gdyż sesja została zwołana w trybie przyspieszonym.

Przy 15 głosach „za” wniosek Przewodniczącego Rady Gminy został jednogłośnie przyjęty.

Ad. pkt 5) Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały:

a) w sprawie reprezentowania przez Wójta Gminy Orchowo w Radzie Fundacji „Sąsiedzi Wokół Szlaku Piastowskiego”.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk nadmienił, że otrzymaliśmy informację z Oddziału nadzoru z delegatury w Koninie, iż uchwała Nr V/34/07 z dnia 1 marca 2007r. w sprawie desygnowania Wójta Gminy Orchowo do Zarządu Fundacji „Sąsiedzi Wokół Szlaku Piastowskiego” została podjęta niezgodnie ze statutem fundacji i z ust. o samorządzie gminnym, gdyż Rada Gminy ma jedynie prawo upoważnić Wójta Gminy do reprezentowania Gminy Orchowo w Radzie Fundacji, która pełni funkcję opiniodawczą i kontrolną.

Wójt Gminy Orchowo wyjaśnił, że nastąpiła niezgodność interpretacyjna, gdyż w statucie Fundacji nie ma zapisu bezpośredniego, że Rada Gminy typuje do Zarządu Fundacji. Okazało się również, że choć wprost nie ma zapisu o prowadzeniu działalności gospodarczej przez fundację, są punkty które świadczą o prowadzeniu działalności gospodarczej przez fundację, w związku z tym poinformował, że złożył rezygnację z członkostwa w zarządzie fundacji, gdyż Wójt Gminy nie może takiej funkcji pełnić. Wyraził również obawy, że żadna osoba z członków zarządu nie podpisze umowy z fundacją i podejmie ryzyka podjęcia decyzji, o tym, że bierze odpowiedzialność, za ten projekt.

Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy poddał w/w uchwałę pod głosowanie.

Przy 15 głosach „za” uchwała Nr VI/35/07 została przyjęta jednogłośnie.

Ad. pkt 6) Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Michał Matkowski poruszył kwestię dotyczącą jeziora w Słowikowie, które do tej pory nie zostało uporządkowane po wypadku jaki miał tam miejsce.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że o sprawie zostali poinformowani pracownicy Urzędu Gminy i zostanie to w najbliższym czasie załatwione.

Ad. pkt 7) Wolne wnioski.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poinformował o kilku istotnych kwestiach dotyczących Radnych Rady Gminy. Powiedział o konieczności ponownego złożenia oświadczeń majątkowych w terminie do 30 kwietnia. Zaproponował, aby w miarę możliwości wszyscy radni złożyli swoje oświadczenia majątkowe do 20 kwietnia. Dodał, że dodatkowo dojdzie jeszcze obowiązek złożenia oświadczeń lustracyjnych. Powiedział, że stosowne wnioski dotyczące oświadczeń lustracyjnych znajdują się w Biurze Rady, natomiast o sposobie i miejscu ich składania Radni zostaną poinformowani w najbliższym czasie. Wyjaśnił również, że na złożenie takiego oświadczenia lustracyjnego Radni mają miesiąc od chwili otrzymania zawiadomienia, dodał, że nie złożenie powyższego oświadczenia skutkuje utratą mandatu, a za złożenie nieprawdy grożą kary.

Następnie Wójt Gminy Teodor Pryka poinformował o piśmie jakie otrzymał od Wojewody, dotyczącym przesłania wykazu Radnych Rady Gminy Orchowo oraz członków zarządu. Dodał, że każdy z radnych otrzyma stosowne pismo oraz wniosek dotyczący tej sprawy.

Radny Grzegorz Mikula przedstawił wniosek Rady Sołeckiej z Orchówka dotyczący wylewania wywaru z miejscowej gorzelni na pola położone w miejscowości Podlesie i Orchówek. W w/w wniosku Rada Sołecka z Orchówka prosi o wyjaśnienie sprawy w ciągu 14 dni oraz wnioskuje o zobowiązanie w sposób administracyjny użytkowników i właścicieli gruntów o zrekultywowanie pól.

Radny Grzegorz Mikula, poruszył również temat topoli stojącej przy posesji Pani Adamczewskiej w Orchówku, dodał, że drzewo jest pochylone i najprawdopodobniej już puste w środku i stanowi zagrożenie.

Wójt Gminy odpowiedział, że wniosek o wycięcie drzewa zostanie złożony do powiatu, a realizacja wniosku będzie zależała od terminu wydania decyzji na wycinkę drzewa. Dodał również, że zostanie to zrealizowane najprawdopodobniej dopiero w listopadzie, gdyż w marcu kończy się okres w jakim można dokonać wycinki drzew.

Radny Ryszard Świtek zapytał, jak zakończyły się obchody Dnia Kobiet w poszczególnych sołectwach i KGW.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że obchody Dnia Kobiet w sołectwach i KGW były organizowane przez KGW i nie było to inicjatywą gminy, dlatego nie posiadamy żadnych sprawozdań odnoszących się do tego tematu.

W dalszej części obrad głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk, który poinformował, że Radni otrzymali zestawienie wniosków z Zebrań Sołeckich i poprosił, aby każdy Radny zapoznał się z nimi, przeanalizował oraz ustosunkował się co do przedstawionych wniosków, aby można było podjąć konkretne działania związane z ich realizacją.

Radna Teresa Poniedziałek zapytała, czy każde Koło Gospodyń Wiejskich musi składać wnioski o dofinansowanie działalności oraz zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie kwestii dotyczącej możliwości korzystania z 1 tys. zł przeznaczonego na świetlicę.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że będą opracowane plany finansowe dla poszczególnych KGW. Natomiast odnośnie możliwości wykorzystania środków finansowych przeznaczonych na świetlicę powiedział, że są to środki które można przeznaczyć na materiały wymienione ustawowo.

Następnie Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski zwrócił się do członków Komisji Rolnictwa z propozycją, aby nie robić planowanego objazdu wszystkich dróg, gdyż każdy wie jak wyglądają drogi w jego okolicy. Dodał, że lepszym rozwiązaniem byłoby stworzenie listy najbardziej potrzebnych remontów dróg i rozważenie kwestii, którymi drogami zająć się w pierwszej kolejności.

Radny Bogdan Piotrowski obstawał jednak przy realizacji planowanego objazdu twierdząc, że bez tego nie będzie można dokonać wyboru dróg, przeznaczonych w pierwszej kolejności do remontu.

Radny Bogdan Chmielarczyk złożył wniosek, aby początkowo zająć się remontem dróg, którymi dojeżdża autobus.

Radny Stanisław Zawada stwierdził, że większość dróg wymaga remontu i należałoby w pierwszej kolejności zająć się drogami gminnymi, znajdującymi się tam, gdzie mieszkają mieszkańcy gminy.

Wójt Gminy Teodor Pryka zaznaczył, że rozpoczęto remonty dróg, zwiększone zostały środki na ten cel z budżetu gminy oraz przychylił się do propozycji naprawy w pierwszej kolejności dróg, którymi dojeżdża autobus.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk stwierdził, że trudno jest ocenić, które drogi są ważne, gdyż wszystkie wymagają remontu. Dodał, że ze Skubarczewa, Słowikowa, Kinna dowożone są dzieci do ŚDS w Słowikowie i te drogi również należałoby odremontować. Dodał, że problem tkwi w przyspieszeniu remontów.

Następnie miała miejsce krótka dyskusja dotycząca w/w tematu, w wyniku której Przewodniczący Komisji Rolnictwa zaproponował, aby poddać pod głosowanie wniosek zgodnie z którym Komisja Rolnictwa zajmie się tematem dróg na następnym posiedzeniu, bez konieczności organizowania objazdu dróg.

Po dyskusji Przewodniczący Komisji Rolnictwa wycofał powyższy wniosek.

W dalszej części obrad głos zabrał Zastępca Wójta Gminy Janusz Pawlaczy i przedstawił następujące informacje:

- 1) zwrócił się z prośbą o wskazywanie miejsc, gdzie ewentualnie brakuje oznakowań bezpieczeństwa,
- 2) poinformował, że zostało zamówione ok. 300 ton materiału na drogi, gruzobetonu, w związku z tym zwrócił się do sołtysów o wskazanie w sołectwach miejsca, gdzie można by taki materiał składować. Zaznaczył, że jest to materiał wyłącznie do zasypywania dużych dziur.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, dlaczego na obecną sesję nie zostały zaproszone pozostałe osoby, za wyjątkiem sołtysów, które zazwyczaj są na niej obecne. Powiedział, że wynika to z faktu, że prawo nakazuje, aby zawiadamiać sołtysów o każdej sesji Rady Gminy.

Sołtys Osówca Andrzej Kwiatkowski poruszył temat budżetu sołectwa i zapytał, czy rady sołeckie mają składać wnioski o dofinansowanie.

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk wyjaśnił, że takie wnioski można składać i wtedy Rada Gminy i Wójt Gminy się do nich ustosunkują.

Sołtys Szydłowca Anna Andrzejewska złożyła wniosek, aby przy okazji remontów dróg w Szydłowcu, załatać również dziury przy figurze, w miejscu, gdzie zawracają autobusy.

Radna Teresa Poniedziałek wystąpiła z wnioskiem o oznakowanie zakrętu znajdującego się obok posesji Pana Stube oraz o założenie 4 lamp na Siedluchnie.

Przedstawiciel ODR Sylwia Wojtylak poinformowała o możliwości składania wniosków o dopłaty bezpośrednie, termin rozpoczął się 15 marca, a zakończy się 15 maja. Dodała, że w biurze ODR za opłatą zostanie taki wniosek wypełniony. Powiedziała, że cennik jest dostępny na stronach ODR, a opłata wynosi 20 zł do pięciu działek, a powyżej każda działka 2 zł. Poinformowała, że prawdopodobnie wejdą dopłaty do gospodarstw niskotowarowych oraz od 1 kwietnia prawdopodobnie ruszy ponowny nabór wniosków na inwestycje w gospodarstwach rolnych SPO.

Radny Michał Szymański zaproponował, aby nawiązać kontakt z firmą „Falencyk”, produkującą kotły na biopaliwa, gdyż każdy rolnik, który miałby z taką firmą podpisaną umowę na dostarczanie roślin energetycznych otrzymałby dopłatę, która wynosiłaby do hektara do 45 euro. Dodał, jednak, że firma ta musi być wpisana na listę zatwierdzonych firm, opublikowaną przez Agencję Rynku Rolnego.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że w tym roku właściciel firmy „Falenczyk” nie podpisze w rolnikami umów, ponieważ nie rozpoczął jeszcze działalności.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maria Hendrysiak poruszyła temat działalności fundacji „Sąsiedzi Wokół Szlaku Piastowskiego” i zapytała jak będą dzielone środki w fundacji.

Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że w schemacie II część środków zostanie przeznaczona na program „odnowa wsi”, utrzymanie lokalnej grupy działania oraz część środków na szkolenia rolników i mieszkańców. Dodał, że ilość środków jak zostanie przeznaczona dla danej gminy zależy od zaangażowania mieszkańców, gdyż im większa ilość osób z danej gminy bierze udział w projekcie, tym dana gmina ma większe szanse na możliwość wpływania na decyzje. Zaznaczył, że każda organizacja i każdy przedsiębiorca ma możliwość złożenia deklaracji o przystąpieniu do lokalnej grupy działania.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maria Hendrysiak zapytała, czy w związku z przystąpieniem do w/w grupy osoby te muszą wnieść jakiś wkład.

Wójt Gminy powiedział, że wkład wnoszą tylko fundatorzy. Dodał, że w przypadku niektórych działań będą robione przymiarki, aby każda gmina otrzymała określoną kwotę.

Radna Maria Sajna złożyła wniosek o wyznaczenie obok ośrodka miejsca dla karetki.

Wójt Gminy zaznaczył, że prowadzono już rozmowy na temat poszerzenia parkingu przy ośrodku, jednak gmina nie otrzymała takiej zgody. Zapewnił, jednak że miejsce dla karetki zostanie wyznaczone.

Następnie głos zabrał Sołtys Orchowa Władysław Jakubowski, który poruszył kwestię braku miejsc parkingowych na terenie Orchowa. Zwrócił również uwagę na wzrastające niebezpieczeństwo na skrzyżowaniu przy Kościele oraz Urzędzie Gminy. Zaapelował o rozwiązanie kwestii parkingów lub postawienie zakazu zatrzymywania przy ul. Kościuszki.

Ad. pkt 8) Zakończenie obrad VI/07 Sesji Rady Gminu.

Wobec braku zapytań i wyczerpaniu się porządku obrad, o godzinie 15.15 Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zakończył obrady – „Zamykam nadzwyczajną VI Sesję Rady Gminy Orchowo” oraz podziękował radnym i gościom za przybycie.

Protokół sporządziła

Agnieszka Kolberg

**Przewodniczący
Rady Gminy Orchowo**

Hieronim Adamczyk